
 ارري المااستتي واللدتتراا  ف ااممع اللصية  الصات رسائل وخاستمارة مست
بَِّٛح- شكٙ سعدٌٔ عبد :       أسم الطالب اٜداب: الكليت   انصُّ

 َٕز٘ حساَٙ عهٕاٌ انكاظًٙ. د. و. أ :     أسم المشرف  انهغت انعسبٛت: القسم 

 دكخٕزاِ :     الشهادة اندزاساث انهغٕٚت :التخصص

: عنىان الرسالت أو الاطروحت 

 

دراست دلاليت ( ع)قراءة أئمت أهل البيت المعصىميه

 

: ملخص الرسالت أو الاطروحت 

ٔحى حصُٛف حهك الأحسف حصُٛفاً , (ع)اعخًدث اندزاست انًُٓج الاسخقسائٙ يٍ خلال اسخقساء الأحسف انخٙ قسآْا أئًت أْم انبٛج

. يٕضٕعٛاً يٍ خلال دلانت حهك الأحسف

:-  ٔعًهج الأطسٔحت عهٗ دزاست أحسف انقساءة بًسخٕٚاث رلاد 

ٔكرنك يُاقشت يُظٕيت اندلانت انًسخُدة  , ٔذنك ببٛاٌ يُظٕيت نهدلانت يٍ خلال انزقهٍٛ؛ انقسآٌ ٔانعخسة: انًسخٕٖ انُظس٘ : الأٔل 

.  (انهساٌ انُاطق)ٔانكشف عٍ حدٍ ٔسطٙ بًُٛٓا ْٕٔ اندنٛم ,           إنٗ طسفٙ ؛ اندال ٔانًدنٕل

.  , ٔبٛاٌ أًْٛخٓا فٙ يٛداٌ انقساءاث انقسآَٛت (ع)حى فّٛ بٛاٌ خصائص قساءة أئًت أْم انبٛج: انزاَٙ

ٔانكشـــف عــٍ  , ٔحى فّٛ عسض َظسٚخٙ اندلانت ؛ الاعخباط ٔانقصدٚت, عسضاً يجًلاً يٍ خلال َظسحًٓا نًُظٕيت اندلانت: انزانذ

اندلانت انبٛاَٛت انخٙ كشفج عٍ أًْٛت انحد انٕسطٙ بٍٛ اندال ٔانًدنٕل ْٕٔ نساٌ  :          َظسةً رانزتً ٚحسبٓا انباحذ جدٚدة ْٔٙ 

 .         اندنٛم انر٘ أعطٗ نهدلانت بعُدْا انًعسفٙ
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 Title of Thesis 

 

The Reading of the Infallible Imams of  Al AIbait (BPUT) An Indicative Study 

 

 Absract of Thesis 

In this study , the inductive approach is followed by inducing the letters and sounds as read 

by the Infallible Imams (PBUT) and then classifying them according to subjects. 

The study is carried out on three levels: 

1- The Theoretical Level: The semantic network is shown via the two principles: Quran and 

Sunna. This is done through the ideas and principles set by semantics and other illuminating 

and relevant attitudes. 

2- The Practical Level: This is done by explaining the characteristics of the infallible Imam's 

reading(BPUT) and its significance. 

3- The Semantic Level: Two semantic views are generally introduced. Then, a third view is 

used to explain the semantic network through the letters used in Al Albeit reading.  
 

 


